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ZÁPIS 
z  13. jednání 

Krajské rady pro výzkum, vývoj a inovace Plzeňského kraje 
 

 

Datum:     2. dubna 2019 

Zahájení jednání:    14:05 hodin 

Ukončení jednání:    16:15 hodin 

Místo konání:    Krajský úřad Plzeňského kraje, zasedací místnost č. 326 

Přítomní členové KRVVI PK: p. Černý, p. Drápela, p. Duchek, p. Gola, p. Görner, p. Grüner, 

pí Holubcová, p. Přibáň, p. Kavka, pí Klementová, pí 

Královcová, p. Kraus, p. Kubernát, p. Martínek, p. Mužík, p. 

Ptáček, p. Rašpl, p. Sobotka, p. Štengl, p. Tikal, p. Uhlík, pí 

Vostracká, pí Králíčková 

Přítomní hosté: p. Beneš, p. Holubec, pí Janská, pí Ježková, p. Naxera, pí 

Rojíková, p. Šimon, p. Osvald 

 

 

Program jednání: 

1. Zahájení, úvodní slovo 

2. Akční plán RIS3 strategie PK – vyhodnocení naplňování, zaměření pro rok 2019 (Ing. Naxera) 

3. Inteligentní specializace regionu – smysl, principy a postup ISR (Ing. Uhlík) 

4. Aktualizace RIS3 strategie PK na období 2020 – 2022 (Ing. Beneš) 

5. Strategické projekty – smysl, kritéria výběru (Ing. Naxera) 

6. Plán vzdělávání v rámci projektu Smart Akcelerátor (Ing. Rojíková) 

7. Diskuse 

8. Závěr 

 

 

- p. předseda přivítal přítomné, představil program jednání a vyzval přítomné členy KRVVI 

k návrhům na jeho doplnění či úpravy – žádné doplnění či změna programu jednání nebyla 

požadována 

- byli představeni noví členové Krajské rady pro výzkum, vývoj a inovace, kteří obdrželi oficiální 

jmenování od náměstka hejtmana Plzeňského kraje pro oblast regionálního rozvoje, fondů EU a 

informatiky, p. Ivo Grünera. Novými členy jsou zástupci následujících institucí: 

o Škoda Electric, a.s. 

o Plzeňská teplárenská, a.s. 

o Plzeňské městské dopravní podniky, a.s. 

o město Plzeň 

o Aimtec, a.s. 

o Megatech Industries Engineering Czech, s.r.o. 

- byl představen nový koordinátor Plzeňského kraje pro oblast VaVaI a rozvoje podnikání. Jeho 

hlavním úkolem bude prohlubovat spolupráci aktérů inovačního ekosystému Plzeňského kraje a 

napomáhat tak efektivnější implementaci RIS3 strategie v kraji. 
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Akční plán RIS3 strategie PK – vyhodnocení naplňování, zaměření pro rok 2019 

- AP RIS3 byl vypracován a schválen na konci minulého roku, v současné chvíli probíhá jeho 1. 

aktualizace; v prezentaci zachycen aktuální stav dokumentu 

- byli představeni garanti jednotlivých tematických oblastí AP, s nimiž je možné konzultovat přípravu 

projektových fiší 

- byli představeny aktuální informace o stavu jednotlivých projektů zařazených do AP (dle 

jednotlivých SC) 

- aktualizace AP:  

o došlo k propojení tematicky podobných projektových námětů v rámci SC 1.1 – 

internacionalizace, SC 1.3 – práce s talenty a SC 1.4 – inovační firmy; 

o do AP byl zařazen nový projekt „Technologický park Dronet – Plzeň Světovar (SC 2.3) 

- témata, kde by bylo potřeba doplnit projektové záměry: 

o SC 1.1 – zvýšit zapojení VŠ v kraji do mezinárodních sítí 

o SC 2.2 – zavést systém spolupráce ve VaVaI 

o SC 2.3 – zvýšit podporu pro VaVaI 

o SC 3.1 – zefektivnit zapojení výzkumných organizací do mezinárodních týmů 

o SC 3.2 – zvýšit spolupráci výzkumných organizací s aplikační sférou 

- byly představeny změny, k nimž došlo u projektů zařazených do akčního plánu. Zejména změny 

spočívající ve změně garanta, rozpočtu, podmínek realizace apod. (viz tabulka v přiložené 

prezentaci z jednání) 

DISKUSE: 

- příprava nového období 2020+ - je patrná silná tematická koncentrace Evropské komise na 

inteligentnější Evropu, tzn,. na toto téma bude připravena poměrně velká část prostředků, ale 

bohužel s tím, že míra podpory zřejmě nepřesáhne 55% celkových uznatelných výdajů projektů; 

Návrh komunikovat akční plán a jeho financování v rámci ITI s městem Plzeň; Je dobré se začít 

připravovat na to, abychom byli schopni nabízené prostředky absorbovat 

- ZČU vyvíjí aktivitu vůči příhraničním regionům zejména proto, aby v příštím programovém období 

byly posíleny fondy, které by stály na podobném typu strategií jako je RIS3; v září předpokládají 

konání workshopu na půdě ZČU na toto téma 

- střední školství – dlouhou dobu chybí zaměření na kombinaci např. matematiky a softwaru, 

Západočeská univerzita by takové absolventy velmi potřebovala; je velký počet lidí, kteří umějí 

programování, ale neumí matematiku, anebo obráceně, ale spojení MAT/SOFTWARE by mohlo být 

zajímavé (jako inovace mat-fyz);  

Inteligentní specializace regionu – smysl, principy a postup ISR 

- členové KRVVI byli seznámeni s procesem inteligentní specializace a jejím cílem, kterým je podpořit 

spolupráci výzkumných, vývojových a ekonomických kapacit v kraji ve vybraných oborech 

vhodnými aktivitami, vč. posilování specifické infrastruktury 

- následně byl představen harmonogram průběhu procesu specializace a byly shrnuty dosavadní 

kroky, které předcházeli nadcházející klíčové konferenci Inteligentní specializace regionu 2019, 

která představuje takový mezník mezi analytickou a praktickou částí celého procesu – věříme, že 

se nám podaří zde nastavit odborné platformy, jejichž první jednání předpokládáme v září 2019 

- výstupem procesu Inteligentní specializace by měla být shoda firemní, výzkumné a veřejné sféry 

zejména na nejperspektivnějších směrech využití výsledků VaV v kraji a na konkrétních podobách 

a formách podpory spolupráce na společných projektech v těchto oborech 

- expertní výběr perspektivních směrů realizoval RIS3 tým pomocí zásad metody DELPHI 

- byl shrnut celý průběh výběru perspektivních směrů pomocí dotazníkového šetření a také 

představeno zaměření 2. a 3. kola expertního výběru 
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- dotazníkové šetření – návratnost dotazníků 50%, velká pozornost byla věnována výběru vzorku 

respondentů tak, aby byly zastoupeny veškeré skupiny. Pouze 3 firmy přímo odmítli účast 

v dotazníkovém šetření. Výsledkem bylo definování 15 perspektivních oblastí, z nichž budou 

experty vybrány 2-3 nejzajímavější oblasti, v nichž následně budou navrhovány perspektivní směry 

VaV pro ekonomické využití v kraji 

Konference Inteligentní specializace regionu 2019 

- cílem je dosáhnout shody na perspektivních směrech VaVaI pro ekonomické uplatnění v kraji a 

zahájení širší diskuse k procesu inteligentní specializace regionu 

- účastníci byly seznámeni s organizací celé konference, byl představen rámcový program 

dopoledního i odpoledních bloků – viz pozvánka na konferenci v příloze zápisu 

Aktualizace RIS3 strategie PK na období 2020 – 2022 

- současná RIS3 strategie byla tvořena s krátkodobou platností – na roky 2018-2020 a diskusi o vizi 

a misi strategie jsme se rozhodli ponechat na delší časové období. Současně platná RIS3 strategie 

tedy byla schválena ve formě 1. aktualizace v únoru roku 2018 a tato aktualizace reagovala na 

hlavní problémy, které doposud bránily rozvoji VaVaI v Plzeňském kraji 

- v současné chvíli je k dispozici také překlad této aktualizace strategie do AJ a NJ – ke stažení na 

webu inovujtevpk.cz  

- hlavním cílem RIS3 strategie je vytvořit v kraji tvůrčí a funkční prostředí pro rozvoj VaVaI. Tento cíl 

je následně rozpracován do 5 strategických cílů – nově zahrnut cíl věnovaný marketingu. 

- další aktualizace RIS3 pro období 2020+ si klade za cíl formulovat střednědobou strategii rozvoje 

VaVaI v Plzeňském kraji a dosáhnout shodu mezi významnými aktéry výzkumné, firemní a veřejné= 

sféry na dalším směřování kraje v oblasti VaVaI. 

- byl představen další postup aktualizace RIS3 strategie 2020+;  

Strategické projekty – smysl, kritéria výběru 

- RIS3 manažer seznámil přítomné s důvody, proč je potřeba vybrat z projektů zařazených do 

Akčního plánu RIS3 strategie několik, které budou označeny za strategické, a představil kritéria, 

která strategické projekty musí, dle podmínek nastavených v rámci výzvy MŠMT pro projekty 

Smart Akcelerátor, splňovat 

- strategické projekty jsou jedním z indikátorů, které musí Plzeňský kraj v rámci projektu Smart 

Akcelerátor vykázat. V současné chvíli je potřeba vybrat ty projekty, které budou vybrány pro 

vykázání v projektu.  

- byly představeny všechny projekty, které stanoveným kritériím odpovídají. Jedná se zejména o 

projekty v SC 1.1. Představený seznam strategických projektů není konečný, předpokládáme, že 

k těmto definovaným projektům budou postupně přibývat další a další, tak jak bude práce na AP 

RIS3 pokračovat. 

DISKUSE: 

- dotaz: Aktualizace RIS3 strategie v letech 2020+ - jaká je ambice tohoto dokumentu? Je to strategie 

pro hospodářský rozvoje kraje, nebo to je obecný rozvojový plán Plzeňského kraje pro 

dlouhodobější horizont PK? Pokud by to měl být obecnější dokument, bylo by potřeba sledovat 

více oblastí např. územně-plánovací dokumentaci, dopravní parametry atd. Pokud se však jedná o 

strategii čistě pro úzkou část, měla by vycházet z nějaké jí nadřazené strategie rozvoje všech oblastí 

kraje. 

- odpověď: nadřazená strategie Plzeňského kraje samozřejmě existuje – je jí Strategie rozvoje 

Plzeňského kraje, nicméně v současné době tento dokument není platný a připravuje se jeho 

aktualizace. My se soustředíme pouze na stanovení vize a mise Plzeňského kraje v oblasti VaVaI, 

která mají být součástí aktualizovaného dokumentu strategie pro VaVaI s dlouhodobějším 
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horizontem 2020+. Naše strategie je tedy pouze o VaVaI a o konkurenceschopnosti, neřeší ostatní 

oblasti rozvoje kraje. 

- na minulých jednáních KRVVI jsme tento rozpor již diskutovali a shodli jsme se na tom, že budeme 

řešit pouze oblast VaVaI a konkurenceschopnosti, protože k tomu máme kompetence a 

schopnosti. Tzn., snažíme se zpracovat strategii RIS3 kvalitně tak, aby pro dané oblasti (VaVaI, 

podnikání a konkurenceschopnosti) tvořila plnohodnotný podklad pro tvorbu/aktualizaci 

zastřešující strategie rozvoje Plzeňského kraje 

- strategické projekty – také zde vidím rozpor, my chceme aktualizovat strategii a zároveň chceme 

rozpracovávat některé strategické projekty, ale zároveň mnoho projektů, které jsou v AP nyní 

zařazeny už je v realizaci a již končí. Pokud se tedy chceme bavit o strategických projektech pro 

další období je tedy potřeba vyhledávat nové projekty a zařadit je do AP. Např. MŠMT nyní vyhlásilo 

výzvu na sběr strategických projektů na další programové období, kam Comtes společně se ZČU 

předkládal jeden projekt koordinovaný brněnskou univerzitou (Strojírenství 2030) 

- ZČU pro příští období připravuje 2 koncepty možného vývoje – 1 opřen o budoucí možnou 

spolupráci se Škodou Transportation a zaměření na inteligentní dopravu v oblasti kolejových 

vozidel, 2 – s vazbou na Lékařskou fakultu – směrem do biomedicíny. Jedná se však pouze o 2 

možné směry, teprve se ukáže, kterým směrem se vydáme. Takto jsme zasílali v rámci průzkumu 

na MŠMT 

- dle mých informací chce zjistit vážný zájem, protože MŠMT plánuje nechat veškeré došlé fiše 

nechat vyhodnotit experty – pro zjištění reálné absorpční kapacity 

- k programu rozvoje kraje – politické vedení kraje odsouhlasilo nutnost aktualizace dokumentu, a 

pokud půjde dobře výběr dodavatele, mělo by se s pracemi začít už letos tak, aby byl dokument 

hotov v průběhu příštího roku 

- na začátku února byla schválena vládní inovační strategie do roku 2030; Czechinvest byl pověřen 

zpracovat 2 pilíře – nabízíme krajské radě pro inovace konzultace – zejména v oblasti lokálního 

marketingu s tím státním 

- strategické projekty – jen pro upřesnění, není to tak, že strategické projekty, které zde uvedeme, 

bychom měli zrealizovat v rámci tohoto projektu, cílem je skutečně podpořit dobré návrhy dobrou 

přípravou a najít návaznost. A pokud se projekt připraví a bude financovaná za 2-3 roky, vůbec to 

nevadí.   

Plán vzdělávání v rámci projektu Smart Akcelerátor 

- členové KRVVI byli seznámeni s plánem vzdělávání v rámci projektu Smart akcelerátor na rok 2019 

a s nejbližšími plánovanými akcemi. Zároveň byl shrnut dosavadní vývoj této aktivity v projektu a 

přítomní byli seznámeni se vzdělávacími aktivitami, které proběhly v období od minulého jednání 

KRVVI. 

- veškeré pozvánky na vzdělávací akce, které jsou určeny pro členy KRVVI i odborných platforem, 

případně i pro širší odbornou veřejnost jsou pravidelně uveřejňována na webu inovujtevpk.cz  

- v případě, že by kterýkoliv z členů KRVVI měl nápad na realizaci nějaké vzdělávací akce, prosíme o 

zaslání podnětu na RRA PK. 

Diskuse, Závěr 

- v rámci asociace pro výzkumné organizace jsme připravili ve spolupráci s hospodářskou komorou 

průzkum, kde se snažíme propojit víc výzkumné organizace, které se věnují aplikovanému výzkumu 

s průmyslovými partnery, kteří naopak požadavky na výzkum mají a domluvili jsme se i na tom, že 

v rámci spolupráce s RRA zkusíme v PK udělat pilotní program na základě tohoto projektu, tzn., 

možná se na některé z vás obrátíme v blízké budoucnosti s krátkým dotazníkem ohledně vašich 

potřeb a požadavků na výzkum a vývoj vůči vašim partnerům ve výzkumné sféře, a to samé 

počítáme zrealizovat z druhé strany těch výzkumných kapacit 
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- dotaz: představená práce pro KRVVI je na nejbližší období nastavena opravdu intenzivně, nevím, 

jestli to bude v časových možnostech všech členů?  

- odpověď: ano, jsme si vědomi časového presu, pokusíme se to rozložit nějak snesitelně 

- předseda KRVVI seznámil přítomné s níže uvedeným textem návrhu usnesení z dnešního jednání 

rady a vyzval k návrhům na jeho doplnění či úpravy. Vzhledem k tomu, že žádné připomínky nebyly 

vzneseny, nechal o textu usnesení hlasovat tak, jak bylo předloženo: 23 PRO, 0 proti, 0 zdržel se 

hlasování – návrh usnesení z 13. jednání KRVVI PK byl jednomyslně přijat. 

 

Návrh usnesení z 13. jednání KRVVI PK: 

 

Krajská rada pro výzkum, vývoj a inovace Plzeňského kraje 

I. Bere na vědomí: 

a. Zprávu o stavu projektů v Akčním plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje 

II. Schvaluje 

a. doporučená témata na doplnění Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje 

b. návrh procesu Inteligentní specializace regionu 

c. návrh postupu aktualizace RIS3 strategie Plzeňského kraje 2020+ 

d. návrh strategických projektů a další postup jejich přípravy 

e. plán vzdělávání v rámci projektu Smart Akcelerátor PK na rok 2019 

 

 

 

V Plzni, dne 05. 04. 2019 

Zapsala: Petra Ježková 

 

 

Příloha: 

- Stav projektů v AP RIS3 PK k 29. březnu 2019 

- Pozvánka na konferenci Inteligentní specializace regionu 2019 

- Prezentace z 13. jednání KRVVI PK 

 


